



EUROCLASSICA



Annual Conference and General Assembly Split, Croatia and Mostar, Bosnia-Herzegovina August 28–30 2020

First Message

Dear colleagues, here is some preliminary information about next year's Euroclassica conference. Its main topic will be *Illyria antiqua*. As announced at the General Assembly in Antwerp, the conference will be jointly hosted by Split (Croatia) and Mostar (Bosnia-Herzegovina). All nights will be in Split, so there is no need to book rooms in Mostar.

Provisional program

Friday, August 28 (Nadbiskupijska klasična gimnazija, Zrinsko Frankopanska 19, Split)

8.00-9.00	Registration
9.00-10.00	Opening and welcome speeches
10.00-11.10	Conference talks (session 1)
10.10-11.40	Coffee break
11.40-12.25	Conference talks (session 2)
12.30-12.55	A sketch in Latin (<i>Diocletianus et aper</i>)
13.00-14.00	Lunch
14.00-17.15	Sightseeing tour (city, Diocletian's Palace, museum)
17.30-20.00	General Assembly
20.30	Dinner (optional)

Saturday, August 29 (Filozofski fakultet Sveučilišta u Mostaru, Matice hrvatske b.b., Mostar)

7.30	Departure from Split by bus
10.30-11.15	Welcome speeches
11.15-12.00	Conference talks (session 3)
12.00-14.00	Lunch
14.00-18.00	City tour, visit to Franciscan monastery
18.00-20.30	Dinner
ca 20.30	Departure for Split by bus

Sunday, August 30

8.30-19.30	Excursion to the island of Hvar (optional)
------------	--

Travelling

Split has an international airport, which gets pretty busy during summer, connecting directly to tens of destinations Europe-wide. There are a variety of ways for arriving from the airport to the city of Split (please check the airport website: <https://bre.is/NAazYN4v>).

For those coming from or via Italy, a ferry from Ancona could be an option: <https://www.jadrolinija.hr/en>.

For the Sunday trip, the ferry ride is about 2 hours. The departure and return times in the program are listed according to winter schedule – in the summer, we expect denser connections.

Staying

Split offers a wide range of possibilities for your accommodation. Among the hotels at walking distance from the conference venue, we can single out the following ones: Kastel (<https://www.kastelsplit.com/en/>), Globo (<https://hotelglobo.com/>), Bellevue (<http://hotel-bellevue-split.hr/>), President (<http://www.hotelpresident.hr/split/>). B&B Kastel offers a 15% discount if you mention you are with Euroclassica, but it has a very limited number of rooms.

Please note that Split is a very busy tourist hub and that in peak season (which includes August) the demand for accommodation can be high. Therefore, it is advisable to book early.

Tourism tax is, at the moment, HRK 10 (~ € 1.34) by day and by person.

Further practical information

The currency in Croatia is kuna (€ 1 ≈ HRK 7.44), which means "a marten". Marten pelts were used as currency by old Croats. In B-H it is convertible mark (€ 1 ≈ BAM 1.95), which comes from Deutschmarks.

In the summer, because of tourist season, kuna is usually slightly more expensive.

As a rule, it is a better idea to buy your kunas in the city than at the airport.

Please note that B-H is not in the European Union. Although citizens of EU are supposed to be able to enter the country with ID card, it is good to check again before arrival. Cheap roaming with EU is not available: sticking to WiFi is advisable.

We are going to send you the registration details, including the prices, by February.

Contacts (in English or French)

Sanja Deletis (sanja.deletis@gmail.com) – for the Split and Hvar parts

Jadranka Bagarić (jadranka_bagaric@hotmail.com) – for the Mostar part



EUROCLASSICA



Conférence annuelle et Assemblée générale Split, Croatia et Mostar, Bosnie-Herzégovine 28–30 août 2020

Premier Message

Chers collègues, voici une information préliminaire sur la prochaine Conférence d'Euroclassica. Son sujet principal sera l'Illyrie antique. Comme nous l'avons annoncé pendant l'Assemblée générale à Anvers, la Conférence se tiendra à Split et à Mostar. Nous serons à Split pour chacune des nuits, il n'y a donc pas besoin de retenir des chambres à Mostar.

Programme prévisionnel

Vendredi 28 août (Lycée classique archidiocésain, Zrinsko Frankopanska 19, Split)

8.00-9.00	Accueil
9.00-10.00	Discours d'ouverture et de bienvenue
10.00-11.10	Communications (session 1)
10.10-11.40	Pause-café
11.40-12.25	Communications (session 2)
12.30-12.55	Sketch en latin (<i>Diocletianus et aper</i>)
13.00-14.00	Déjeuner
14.00-17.15	Visites (vieille ville, Palais de Diocletien, musée)
17.30-20.00	Assemblée générale
20.30	Dîner (facultatif)

Samedi 29 août (Faculté de philosophie, Université de Mostar, Matice hrvatske b.b., Mostar)

7.30	Départ de Split en car
10.30-11.15	Discours de bienvenue
11.15-12.00	Communications (session 3)
12.00-14.00	Déjeuner
14.00-18.00	Visite de la ville et du monastère franciscain
18.00-20.30	Dîner
ca 20.30	Départ pour Split en car

Dimanche 30 août

8.30-19.30	Excursion à l'île de Hvar (facultatif)
------------	--

Voyage

Split est doté d'un aéroport international, qui devient très actif pendant l'été et qui dessert directement des dizaines de destinations en Europe. Il y a plusieurs façons de venir de l'aéroport au centre de Split (consultez s'il vous plaît le site internet: <https://bre.is/NAazYN4v>).

Ceux qui viennent d'Italie ou passent par ce pays peuvent prendre le ferry qui part d'Ancône : <https://www.jadrolinija.hr/en>.

Pour l'excursion du dimanche, le trajet en bateau dure deux heures environ. Les heures de départ et d'arrivée, indiquées dans le programme sont celles de l'horaire d'hiver. L'été, il y a davantage de liaisons.

Séjour

Split offre une large palette de possibilités d'hébergement. Parmi les hôtels qui se trouvent près du lieu où se déroule la Conférence, on peut sélectionner les suivants: Kastel (<https://www.kastelsplit.com/en/>), Globo (<https://hotelglobo.com/>), Bellevue (<http://hotel-bellevue-split.hr/>), President (<http://www.hotelpresident.hr/split/>). B&B Kastel fera 15% de réduction si vous mentionnez que vous venez pour la Conférence d'Euroclassica, mais cet hotel a un petit nombre de chambres. Il faut tenir compte du fait que Split est un centre touristique très prisé et que, en haute saison (qui inclut évidemment le mois d'août), la demande d'hébergement peut être élevée. C'est pourquoi il est raisonnable de retenir très à l'avance.

La taxe de séjour en ce moment est de 10 HRK (~ 1.34 €) par jour et par personne.

Informations pratiques supplémentaires

La monnaie croate est le kuna (1 € ≈ HRK 7.44), nom qui signifie "martre". Les peaux de martre étaient utilisées comme monnaie d'échange par les anciens Croates. En Bosnie-Herzégovine, la monnaie est un mark convertible (1 € ≈ BAM 1.95), qui vient des deutschmarks.

L'été, à cause de la saison touristique, le kuna coûte un peu plus cher.

En règle générale, il est préférable d'acheter des kunas en ville plutôt qu'à l'aéroport.

On doit rappeler que la Bosnie-Herzégovine ne fait pas partie de l'Union Européenne. Bien que les citoyens de l'UE puissent en principe entrer dans ce pays avec une carte d'identité, il vaut mieux le vérifier avant le voyage. Le "roaming" pas cher avec l'UE n'est pas disponible : il est conseillé de se servir du WiFi

Nous vous enverrons des précisions pour l'inscription à la Conférence ainsi que les tarifs au mois de février.

Contacts (en anglais ou en français)

Sanja Deletis (sanja.deletis@gmail.com) – pour ce qui concerne Split et Hvar

Jadranka Bagarić (jadranka_bagaric@hotmail.com) – pour ce qui concerne Mostar